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П|>едь насть еж общинските 
избори. • Партиите гледать на 
техъ като на средство да пре-
мерятъ своите сили. Властьта 
иска4'да пробва доверието на 
избирателите и съ него да из
дере предъ ВЪНШНИЯ светъ. 

Мнозина партийни водачи и 
общественици очакватъ чрезъ 
изборите да се докопатъ до не-
коЗя служба въ-центъръгь на 
общинската управа. Всички го-
ворять за интересите на града, 
а мйслягь за своите собствени 
интереси и за тия на своята 
партия. -Погледнете какво става 
заат» кулисите на отделните 
партии и Вие ще се ужасите. 
Всеки критикува своя против-. 
нйкъ, не защото той е действи
телно лощъ и не защото кри
тикарят!- може по вече отъ пър
вия,,а за да го измести. И въ тая 
критика ние не се спираме ни 
предъ клеветата и лъжата, ни 
предть', личната честь на против
никаrtn. Много право бележе-

чрвецъ,' се вгледа въТ+ащйте"": 
предизборни афищи и позиви 
ще помисли, че въ България 
нема нито единъ честенъ чо-

'.>; Но въ. своите предизборни 
агитации и критики ние не за
бравяме и наивния избиратель.' 
\Л\ за да му угодимъ удряме на 
демагогия и обещания, Мостъ 
ще Ви построимъ, река ще Ви 
прекараме, улиците ще Ви за-
стелимъ, осветление, вода, хи
гиена, грижа за бедните и 'за 
крайните квартали — всичко 
това днесъ e въ пъленъ ходъ. 

Върху целата досегашна наша 
политическа и общинска исто
рия се хвърля булото на забве
нието; наметналъ се вълкътъ 
съ овчата кожа и иска па мине 
за приятель на овцете—разби
ра се до като влезе всредъ 
стадото. 

Но нима набравятъ' тия го
спода, че днешния гражданинъ 
по политическо съзнание да-
лечъ се отличава отъ предвое
нни?, 

Общината, сжщото бихъ мо-
гълъ да кажа и за държавата, 
е. едно общо имущество на 
гражданите Управниците— то
ва еж техни манпатьори или 
наемници. Управникътъ никога 
не бива да забравя, че той не 
е господарь, и за това е ДЛЪ-
женъ като всеки изпълните-
ленъ и съвестенъ служащъ, да 
се съобразява винаги съ волята 
на господаря. Народътъ, изби-
рательтъ не е малолетенъ, не 
е и невменяемъ, та да се нуж
дае отъ настойници—той е до
статъчно пълнолетенъ и разу
менъ за да може самъ да се 
разпорежда съ своите интереси. 

А знае се колко тесно еж пре
плетени интересите на всеки 
отделенъ гражданинъ съ тия на 
града, като цело. 

Принципите на демократиче
ския сговоръ, като партия на 
истинската демокрация и на 
пълното и разумно разбирател
ство между отделните обще
ствени слоеве и идейни тече
ния, говорятъ именно за това 
самовластие на гражданина и 
за подчиненостьта на управника. 

До сега, обаче, той прекар
ваше тъй да се изразя, период 
да на военния сговоръ, когато 
требваше да се отстоява, а не 
да се управлява. Въ предстоя* 
щите избори, той вдига високо 
лозунга на демокрацията и ще 
иска чрезъ него да излезе предъ 
гражданството. Не интересите 
и разбиранията на една щепич-
ка богопомазани кариеристи, а 
интересите и разбиранията на 
целокупното гражданство, ще 
бждатъ за него меродавни. За
щото той; знае, че само тогава 

"*ще~бжде наистина полезенъ^за" 
града и силенъ предъ своите 
противници. Древниятъ Янтей 
синътъ на земята, се борилъ 
веднажъ съ , Херкулеса, и ви
наги, когато последния го по
валя пъ на земята, той вземалъ 
сили отъ своята майка-—скачалъ 
наново на крака и нанасялъ 
нови удари на своя противникъ. 
Тъй и Демократическия Сго
воръ винаги ще слиза до своя
та майка,-—народътъ, ще взима 
сили отъ нея и ще се надига 
наново срещу обществените не
уредици и врагове и той е уве-
ренъ, че по този начинъ ще 
може най-добре и най успешно 
да върши тежката мисия, съ 
която се нагърбва. 

Гражданинътъ, който уважа
ва себе си, своите права на 
пълнолетенъ и разуменъ чо-
векъ и своите интереси на граж
данинъ, е длъженъ да се спра
ви съ горните наши мисли и 
да ги има предъ видъ при пред
стоящите избори. 

Д. 

йзъ дейност™ на сОщин-
скня съветъ. 

Отъ единъ докладъ на г. Кмета 
за дейностъта на варненския общин
ски съветъ извличаме следните ме
роприятия: 

Стабилизира се финансовото по-
положение и се уредиха голема часть 
отъ старите задължения. 

До 1925 год. м. Августь въ града 
пристигаше по около 2.160 куб, м. 
рода за пиене, а сега се увеличи съ 
още около 1220 куб. м. вода като 
се каптираха водите при село Адже-
млеръ. Прибраха се водите при Шо-
кара нато се направи грамаденъ же-
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лб предъ видъ и направимъ едно 
приблизително пресметане, можемъ 
да твърди мъ съ голема положитал-
иостъ, че ако се изкаратъ започна
тите морски бани, ний ще имаме 
единъ приходъ приблизително отъ 
1,-100,000 лева, а това значи че въ 
4 или най-много въ 5 години, да се 
събере целата имъ стойность. То
ва ще бъде едно приходоносно сто
панство което независимо отъ това 
ще привлече маса граждани отъ 
вътрешностъта за да се създаде едно 
съживяване на търговията. 

Шосираха се улиците: Цариброд-
ска, Царъ Борисъ, Бургаска, Оде-
сусъ и други по второстепени. 
13асили се стопанисването на ЛО

ЗОВИЯ разсадникъ като съвместно съ 
варненската Окр. Постояна комисия 
се облагородиха и вкорениха ЛОЗОВИ 
материали, и ПО този начинъ се да
ва възможностъ на варненските гра-
•цдани и други да получаватъ га-
рантиранъ материалъ, а също и да 
се създадатъ приходи, а не това 
стопанство да e въ тяжесть на об
щинската каса. 

Затвориха се касапските дюкяни 
въ частните помещения и благода
рение на това. ние виждаме че се 
повишиха приходите отъ съществу-
ющите хали съ още около 1000000 л. 

Построи се единъ големъ общин
ски кантаръ за теглене на цели ко
ла съ фуражъ, дърва и др. за да не 
се създава конфликтъ между селото и 
града когато се купува на кило. Сре
щу нищожна такса ще става услуж-
ването което ще дава също и из
вестна полза на общината. 

Успе се съ големи, ходатайства да 
се убеди държавната властъ да по
върне неправилно отчуждената гра
дска мера около 2.000 декара нами
раща се на югъ отъ морския каналъ, 
морето, езерото и Сесъ Севмесъ. 

Повърнаха се на общината всич
ки завзети отъ мерата за трудовите 
стопанства земи като владетелите 
имъ се обезщетятъ. 

Печатница и Хром. .Просвещение" 
П. Зеигиновъ—Варна — Пор. № 59. 

^министерство и дирекцията; 
.„/.-:железниците и пристанищата, 
веднага се назначи комисия която да' 
анкетира изменението на тарифа. 
Това беше ТЪКМО преди празниците, 
следъ което последва и промената 
на кабинета, което и забави съ не-, 
колко дни идването на комисията. , 

Но тази комисия вече дойде преаъ 
миналата седмица, произведе най-ща-, 
телна анкета и констатира действи
телно несносното положение на при-> 
станищнитл работници при новия та-
рифь и заключенията и еж въ полза: 
на исканията и тежненията на ра-
ботшщтгъ. Тя вероятно вече е на
правила своя докладъ предъ надлежно-
ното мгьсто и вегьки день се очаква 
благоприятното разрешение на въпро
са за изменение на тарифа въ полза 
на работницитгъ. 

Това ние твърдимъ по най-катего-, 
риченъ начинъ. 

Следъ тъй изясняване на факта 
който доказва че днесъ властвующата 
партия не само не игнорира справед
ливата искания на работницитгъ, но 
прави всичко за тгъхното задоволява
не, ще иматъ ли доблестъта варнен
ските демократи да устоятъ на пое
тото задължение? Защото, въ съ
щата статия те пишатъ: 

„И да имахме най-слабата уве-, 
реность че обещанията на нови
те сговористки сватове отчасти 
поне ще бждатъ изпълнени и 
участьта на хвърлените въ ми
зерия работници въ варненското 
пристанище, отчасти поне ще 
бжде подобрена, ние сами най-
горещо бихме имъ препоръчали 
да гласуватъ за кандидатите на 
сговора" (к. н). 

Е добре, ние ви заявяваме че уча-
стьта създадена съ новия правил-
никъ на пристанищните работници не 
само „отчасти ще бжде подобрена' 
но даже и въ значителна степенъ, 
което въ най-скоро време ще бъде 
свърщенъ фактъ. 

Ще устоите ли въ такъвъ случай 
г-да демократи на даденото обеща
ние ясами най-горгьщо да имъ препо
ръчате да гласуватъ за кандидатитт 
на сговора ?" 
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ние работимъ.-....._.,, 
кова за да подсладимъ днец. 
день, а за да обезпечимъ своето 
собствено бъдаще и това на своите 
деца. 

А учебното дело у насъ e поста
вено тъй зле, то се разпокъсва отъ 
толкова неуредици, че би требвало 
да нвпрегнемъ за неговото урежда
не всичките свои материални и ду
ховни сили. 

Да споменаваме ли какво е със-
стоянието на нашите училищни сгра
ди, особено на прогимназиите, да 
споменаваме ли каква е училищната 
ни покъщнина, да говоримъ ли за 

\ училищните градини и детските 
игрища, да говоримъ ли за учебните 
помагала, за учителския персоналъ 
и за грижите на бедните деца? Вси
чко това e тъй занемарено, че съ 
право могатъ да ни се подиграватъ 
много селски училища, 

Ето вечъ втора година по селата 
на всички ученици--бедни и богати 
всички учебници и потреби се да-
ватъ отъ училището безплатно. А у 
насъ вечъ втора година на бедните 
ученици не е дадено нищо. Та какъ 
и ще се даде, когато целата из
дръжка на училищата лежи изклю
чително върху общинската помощь. 
И въ най-малките села училищата 
иматъ свои имоти и приход./, съще-
ствуватъ и специални законоположе
ния, които нареждатъ какъ да се 
създадатъ такива. Всичко това, оба
че, като че ли за насъ нема никак
во значение. 

Грижата за гладуващите деца е 
предоставена изключително на бла
готворителното частно д-во за уче
нически трапезарии, грижата за изо
ставените работнически деца e пре
доставена на основания наскоро де
тски приютъ, а грижа за всичко оно
ва, което остава вънъ отъ тия две 
ограничени инициативи, нито даже 
се и поема. А каква нужда има гра
да отъ детски градини, отъ забава
чници и подготвителни отделения, 
отъ детски игрища и занимални и 
др. такива? 

Грижата за уреждането на разни 
вечерни и неделни училища и кур
сове. за ония които съ напустнали 
рано училището или никакъ не съ 
учили, за уреждането на специални 
чирашки училища и училища за 
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преки грижите които съ полагани 
до сега е още много мизерно. Без
работицата ги гнети, болестите бла
годарение нехигиеничното живение 
и недостатъчната храна както и на 
редъ други незгоди взиматъ широки 
размери. 

Комитета е взелъ бързи мерки за 
първа помощь като на първо време 
се е обърналъ къмъ частната бла-, 
готворителностъ, като е успелъ да" 
събере отъ житари, мелничари, ма-
нифактуристи, колониалисти и разни 
сдружения и лица отъ града доста 
големи количества стоки и храни 
като манифактура, колонналъ, царе
вица, бобъ и др. както и пари. Tri-
кива продължаватъ да постъпват-.. 
Комитета едновременно съ събиране 
помощите e започналъ изпращанетЬ 
на хиебъ и други продукти за наЙ-
нуждающите се, като същевременно 
e наредилъ откриването на детски 
трапезария въ с, Бела за около 160 
деца, които съ почти лищени въ , 
мовете си отъ храна. 

Наредъ съ организиране подпома
гането на бежанците чрезъ частната 
благотворителностъ, комитета въ своя 
докладъ посочва и неколко по-круц-
ни мерки които требва да вземе 
държавата за да се облегчи положе
нието на бежанците. Некои отъ тия 
мерки с ъ : \ 

Държавата да отпустне безвъзмез
дно използването на една голема 
частъ дървесна маса отъ дадена 
близка гора. 

Вместо парична помощь държа
вата да закупи 100 чифта добитъкъ 
и ги предаде на бежанците, които 
работейки съ техъ както своите зе
ми, тъй и въ съседното горско тру
дово стопанство "Тича" ще могатъ 
да се прехранватъ. 

Бежанците въ село Бела съ оте 
Енидже-Вардарско където главния 
имъ поминъкъ e билъ бубарството. 
Ето защо, да се засее една големя 
площъ съ черничеви дървета, което 
не само ще даде поминъкъ на го-
лемъ брои бежанци но ще спомо
гне да се издигне и този беденъ 
краи като следъ време може да се 
постигне едно модерно бубарство. 

Комитета е взелъ мерки тази про-

леть на всека цена да засее 5—6000 
декара съ царевица и бобъ за която 
целъ държавата да отпустне нужно
то количество семе. 

Понеже въ Куру-кьой има 22 се
мейства вече оземлени, но нематъ 
жилища, горското трудово стопан
ство .Тича" да отпусне необходимия 
дървенъ строителенъ материалъ, да 
даде въ помощь известенъ брой 
трудоваци които съ трудътъ си да 
подпомогнатъ строежа, както и да 
имъ се отпустне по неколко хиляди 
лв. дългосроченъ безлихвенъ заемъ, 
необходимъ за строежни материали. 

Издръжката на училищата въ бе
жанските села да бъде поета отъ 
държавата, тъй като въ техъ сега 
липсватъ и най-необходимите посо
бия. 

ПДРТИЕНЪ ЖИВОТЪ. 
с. Авренъ. 

На 24 того преди пладне въ се
ло Авренъ се отслужи панахида по 
случаи годишнината отъ убийството 
на Юрданъ Калчевъ кметъ на се
лото. Църквата бе препълнена отъ 
богомолци и почитатели на по
койния. 

Варненското ОКОЛИЙСКО бюро се 
представляваше на това печално 
тържество отъ председателя на съ
щото Андонъ Ивановъ. Варненската 
Градска Организация се предста
вляваше отъ чл. В. П. С. Н. Гр. Нико-
лиевъ. Казаха се отъ последния не
колко думи върху живота и значе
нието на покойния за селото. Отда
де се нужната данъ на заслугите му 
и осъди се убийствата на политиче
ските личности и общественици — 
били малки или големи и се пока
ниха богомолците да възнесатъ мо
литвите си за даване миръ и спокой
ствие въ нашия буренъ политически 
животъ. 

е. Синделъ. 
На 24 того следъ пладне същи

те А. Ивановъ и Н. Г. Николиевъ, 
устроиха публично събрание на ко
ето въ двучасова речъ последния 
говори на тема Кабинетната проме-
на и делата на Демокр. Сговоръ. 
Събранието б е добре посетено. Син-
делчани съ удоволствие слушаха 
правдивите слова за делата на Сго
вора. Следъ свършването речъта 
на оратора — допуснаха се запитва
ния, на които се отговори достойно. 
Събранието остана много доволно 
отъ речъта и отговорите на запит
ванията. 

Трудовата повиность съ мини
стерско постановление отъ 2 т. м. 
се намалява отъ 10 на 6 дни, 

• Д - | -

Ирий 9, 

Хроника. 
Народния представитель про

фесор--» Данаиловъ ще говори на 
публично събрание утре. Неделя, 
10 ч, пр. обедъ въ Юнашкия са* 
лонъ. Заедно съ него ще при-
стигнатъ отъ София и председа* 
теля на народното събраниедВив-
шия мин- председатель Ал. Цан-
ковъ, бившия министръ Калфовъ, 
народния представ. Ради Васн-
левъ и др. 

Граждани, посетете масово 
това важно събрание. 

Бюрото на Демокр. Сговоръ 
съобщава че вечеринката у-
стройвана довечера въ Про-
шекъ отъ некакъвъ „време-
ненъ комитетъ на Демокр. Сго
воръ" е въ сжщность вече
ринка уреждана отъ отцеп-
ниците народняци. Като се съ
общава това, предупреждават!» 
се членовете "да не се заблу-
ждаватъ отъ разпръснатите а-
фиши и покани. 

Анкетната комисия която ан
кетира положението на приста
нищните работници при новия 
тарифъ, споредъ съобщения на 
Зора, Утро и Свободна речь е 
направила вече своя докладъ и 
министерството е увеличило.та
рифните такси въ почти стари* 
т е размери въ полза на работ
ниците. Очаква се телеграфиче
ско съобщение д о пристанищ
ните власти-

Общински избори се произведоха 
на 24 т. м. въ неколко села отъ 
варненския окръгъ които еж дали 
следните резултати: • • > . " . 

Арнаутларска община, варненско: 
Дем; Сговоръ 190, либерали 20, не-
действителни 9 гласа; Невшенска об-
щина, провадийско: Демокр. Сто-

. воръ 356, дружбаши 56, демократи. 
52, недействителни 17; Караагачка 
община, провадийско: Демокр. Сго
воръ 628, дружбаши 172, общосел-
ека листа 81, демократи 35 недей 
ствителни 23. 

Маслинови разсадници проек
тира да устрои министерството на 
земледелието край черноморското 
крайбрежие и мъстанлийско. Нато
варена е вече специална комисия 
която да проучи черноморското 
крайбрежие и да установи подхода-
щето место. 

Абонатите на вестника се покан-
ватъ да си внесатъ абонамента на 
деловодителя на организацията г. 
Доковъ въ клуба на организацията 
ул. „Гургулята". Абонатите отъ окрж-
га да изпращатъ сумите на същия 
адресъ. 

Варненска Окркжна Постоянна КОМИСИЯ. 

О Б Я В Л Е Н И Е ' 

-№373. • • • ; 

гр. Варна, 29-й януарий 1926 год. 
• • ' : " : ' I- -• ' ' ч 0 » ' ' 

На 5-й февруарий 1926 г. 2 часа следъ обт,дъ 
въ Окр&жното Стопанство „Св. Константинъ" по 
доброволно съгласие ще се отдадатъ на наематели 
десеть групи ниви, няходящи въ сжщото стопан
ство. Правоучастие има вевки който внесе 5°|0 за-
логъ върху първоначалните оценки, означени въ 
п. 3 на поемнитт, условия, които могатъ да се 
видятъ всеки приежтетвенъ день въ Постоянната 
Комисия. 

Разноските за публикация и гербъ ех за смет
ка на наемателите. 

Председатель: М. Бояджиевъ 
за Секр.-бирникъ: Хр. Ивановъ. 


